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Tárgy: Beszámoló a Művelődési és Oktatási Bizottság munkájáról 
 
 Tisztelt Képviselő-testület! 
 
A Művelődési és Oktatási Bizottság a Képviselő-testület határozata alapján 2002. november 13-án 
tartotta alakuló ülését. 
 
Tagjai a képviselők közül: 

Oltyán Lajos elnök 
Dongó László 
Hornyik László 
Karikó-Tóth Tibor 
 
 

Külsős (nem képviselő) tagok: 
Janó Tibor a Deák Ferenc Általános Iskola tanítója, 
Perczel Olivérné a Felsőpárti Óvodai Munkáltatói Körzet óvónője, 
Ternainé Fodor Mariann a Kossuth Utcai Óvodai Munkáltatói Körzet vezetője. 
 

Állandó meghívottak: 
a Hivatal illetékes munkatársai,  
az érdekképviseletek vezetői,  
a Kisebbségi Önkormányzat,  
a SZIDÖK,  
a Közművelődési Tanács vezetője,  
a Városi Civil Tanács ágazati vezetői.  
 

A Bizottság a 4 év alatt, eddig 37 rendes ülést és 5 rendkívüli ülést tartott. A rendes ülésekből 3 volt 
más bizottsággal tartott együttes ülés.  
A 4 év alatt bizottsági ülés határozatképtelenség miatt nem maradt el. 
A bizottság a munkáját a megalkotott Szervezeti és Működési Szabályzat alapján éves munkaterv 
szerint végezte.  
A bizottság tartalmi munkáját az Önkormányzati törvény és a bizottság területét érintő lakossági 
feladatok határozták meg. Tartottuk magunkat ahhoz az elvhez, hogy a bizottság a területét érintő 
kérdésekben szakmailag megalapozott javaslatokkal segítse a képviselő-testület döntéseit.  
Ezért folyamatosan figyelemmel kísértük az esedékes éves költségvetés készítését, annak 
változásait. Már a költségvetési koncepció készítés időszakában igyekeztünk javaslatainkkal 
elősegíteni, hogy az ágazat a szűkös gazdasági körülmények ellenére se kerüljön teljesen 
perifériára.  

 Az átruházott döntési jog értelmében tárgyaltuk és jóváhagytuk a közművelődési intézmények 
munkatervét. A Szentesi Művelődési Központ munkaterve az idén nem tartalmazza a városi 
nagy rendezvényeket (nemzeti ünnepek, tavasz köszöntő, április 30., stb.) 

 A fentieken túl véleményeztük és lehetőség szerint támogattuk a tanulmányi versenyeket, az 
intézmények és civil szervezetek közművelődési rendezvényeit és a városi kiadványok 
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megjelenését. A négy év során tapasztaltuk az igények növekedését, de az ehhez rendelt 
költségvetési források azonos szinten maradtak. Ezt a helyzetet még rontotta a Közművelődési 
Alap megszüntetése.  

 Átvállaltuk a közgyűlés Oktatási törvényből fakadó feladatát, az intézmények beszámoltatását. 
A 4 év alatt 14 intézményi beszámolót vitattunk meg és minden alkalommal tettünk javaslatot a 
Képviselő-testületnek több-kevesebb sikerrel.  

 Aktívan részt vettünk az önkormányzat ágazattal kapcsolatos rendeletek megalkotásában és 
felülvizsgálatában. Meggyőződésünk szerint jó, végrehajtható és végrehajtandó rendeletek 
állnak rendelkezésre a város közoktatásának és közművelődésének gondozására. Jó lenne, ha 
ezeket a hivatal társirodái is figyelembe vennék.  

 Igyekeztünk segíteni az önkormányzatot a különböző koncepciók minél jobb kimunkálásában.  
 Ha lehetőségünk adódott rá szakmailag igyekeztünk támogatni a Pedagógiai Szakszolgálat 

működésének tartalmi kialakítását. Örömmel láttuk javaslataink egy részének megvalósulását.  
 Kísérletet tettünk segíteni a volt Megyeháza városnak maradó része helyének mielőbbi 

megtalálását a város társadalmi életében. Ebben még van tennivaló.  
 Kezdeményeztünk saját vizsgálatokat is. Szakértői csoport bevonásával készült tanulmány a 

nagycsoportos óvodások és az általános iskolás tanulók veszélyeztetett és hátrányos helyzetű 
csoportjairól és a részképesség-zavarokkal küzdőkről. Ezt közzétettük a fenntartó és az 
intézményvezetők figyelmébe ajánlottuk.  

 Tárgyaltunk az iskolai testnevelés és sport helyzetéről.  
 Áttekintettük az általános iskolákban működő szakmai munkaközösségek módszertani 

munkáját.  
 Megvitattuk a könyvtárak, a Rádió és a Szentesi Élet című újság tevékenységét. Javaslatainkat 

megfogalmaztuk. 
 Felkért szakértők segítségével felmértük a városban folyó művészeti munkát. Ajánlásunkat a 

következő képviselő-testület tagjainak megküldjük.  
 Minden évben pedagógiai innovációs pályázatot hirdettünk. Változatlan összeggel ugyan, de a 

nagy érdeklődés miatt úgy érezzük nem eredménytelenül. Érdemes volt elolvasni, hogy évről-
évre mennyi jó elképzelés, megvalósítható fejlesztési terv fogalmazódott meg a pályázatokban. 
Reméljük egy részük megvalósult. 

 
Kapcsolatrendszerünk jól működött. Az érdekvédelmi szervezetek, az intézményvezetők, a civil 
szervezetek egy része, a Közművelődési Tanács, a rendszeresen felkért szakértők készségesen, 
szívesen működtek velünk együtt. Köszönjük! Sajnáljuk, hogy a Kisebbségi Önkormányzat ezt nem 
tartotta fontosnak.  
Segítették a bizottság munkáját a hivatal vezetői és egyes munkatársai, különösen és kiemelten a 
Művelődési Iroda dolgozói és Dóczi Erzsébet jegyzőkönyvvezetőnk. 
A munkát meghatározta a bizottság tagjainak szakértelme, igényes felkészültsége, együttműködő-
készsége, mindig jobbító és előrevivő szándéka, amit ezúton megköszönök. 
 
Szentes, 2006. június 27. 
 
 

Oltyán Lajos 
      elnök 

 


